
U Puli se nezakonitost štiti oružjem

Stotinjak posječenih stabala na Lungomaru, gdje pulska vlast s Filipom Zoričićem na čelu proširuje
postojeće  nogometno  igralište  u  sklopu  nekadašnjeg  Sportsko-rekreativnog  centra  Valkane  na
okolnu  šumu,  dočekalo  je  građane  8.  siječnja.  Po  Hrvatskim  šumama  bespravne,  a  po
gradonačelniku Zoričiću legalne radove na zemljištu oko čijeg vlasništva se Grad Pula i Republika
Hrvatske već godinu i  pol  spore na sudu,  čuvali  su zaštitari  s vatrenim oružjem i  pancirkama.
Naime, Grad Pula ima pravomoćnu građevinsku dozvolu i Rješenje o krčenju, ali nema neophodne
doznake Šumarije Pula za sječu zbog čega su podignute prijave nadležnim institucijama -  policiji,
Državnom  inspektoratu  (šumarskoj  inspekciji)  i  Općinskom  državnom  odvjetništvu.  Doznaka
stabala (žigovi!)  obuhvaća odabiranje,  bilježenje i mjerenje stabala za sječu te obračun drvnog
sječivog obujma, a za njihovo je dobivanje potrebno podnijeti zahtjev Ministarstvu poljoprivrede.
Dok traje spor sa državom, sječa stabala nije zakonita, poručili su Gradu iz Hrvatskih šuma prošle
jeseni, kad su počeli radovi. Zato su u listopadu oni i stali, no unatoč tome što doznake nisu do
danas dobivene, bespravna sječa je nastavljena. 

RH traži povrat vlasništva ne samo nad zemljištem na Lungomaru upisanim na Grad Pulu, nego i
ono koje je Hotel Valkane d.o.o. “naslijedio” izglednom nezakonitom privatizacijom. Grad Pula nije
pristao na mirno rješavanje spora sa državom, iako se po dosadašnjim sudskim praksama može
zaključiti  da je on unaprijed izgubljen. Sudski trošak pokrit će se, naravno, iz džepova građana
osim ako se prethodno ne postigne dogovor.

O nastavku radova Grad Pula nije smatrao shodnim obavijestiti javnost unatoč njezinom izuzetnom
interesu za ovu “vruću” temu. Naknadno je gradonačelnik izvijestio da zaštitarsku tvrtku Crni vjetar
financira izvođač radova Gajana kop zbog navodnih jesenskih incidenata za koje nije poznato da
su uključivali išta drugo doli grljenje stabala od strane aktivista i korištenja najopasnijeg oružja -
vlastitog tijela - za zaustavljanje nezakonitosti. S obzirom da je Grad Pula naručitelj radova koje
provodi  gradska  firma  Pula  usluge  i  upravljanje  te  da  su  zaštitari  plaćeni  novcem  građana,
Zoričićevo ograđivanje  od nove pulske sramote te glumljenje bespomoćnosti  nedostojan je  čin
prvog čovjeka grada. A ako on može kršiti zakone, zašto ga ne bi kršili i drugi?  

Nogometni teren koji se proširuje nalazi se tik do planiranog hotela na području bivšeg Sportskog-
rekreativnog centra Valkane, za kojega postoji utemeljena sumnja da je protuzakonito privatiziran.
Upravo je gradnja hotela bila povod prvom pulskom lokalnom referendumu kojega gradonačelnik
nije  podržao.  Na  njemu  se  2022.  godine  većina  građana  izjasnila  protiv  hotela,  ugostiteljskih
objekata u šumi Lungomare i drugih turističkih sadržaja u zoni koja je bila ciljano planirana za
sportu i rekreaciju, a koja je potiho promijenila namjenu u turističko-građevinsku kako bi mogla biti
komercijalizirana. Umjesto odgovora na konkretna pitanja građana i aktivista, u gradskoj upravi
šute dok gradonačelnik već drugu godinu obmanjuje javnost obećanjima o proglašenju park šume,
što do danas nije pokrenuto, ili netočnim izjavama poput one o ekspresnoj brzini izvođenja radova
(što je moguće samo u slučaju poput ovog, kad su bespravni).  

Zoričićeva ne-demokratska načela vladanja, koja su postala očevidna upravo prilikom pripreme i
održavanja referenduma, još očevidinijima postaju upravo u ovoj priči  oko naoružanih zaštitara
koju čak ni ne osuđuje. Ovakvo zastrašivanje građana predstavlja presedan u Hrvatskoj, a scenarij
u Puli sličniji je autokratskim i vojnim režimima negoli pravnoj državi. Istraživanjem po internetu,
takve primjere našli smo samo na afričkom kontinentu. Također, po Zakonu o vlasništvu i drugim
stvarnim pravima,  u  zaštiti  posjeda  ne  smije  se  primijeniti  veća  sila  od  one  primjerene  datoj
okolnosti - što je ovdje evidentni slučaj i čega posjednik (Grad Pula) mora odgovarati. Posjetimo i
da se o referendumu gradonačelnik se izjasnio kao o bačenim parama, dok o gubicima koje on
stvara  nezakonitim  radnjama  (upravo  na  Lungomaru)  i  odlukama  (poput  zabrane  Kulišinog
koncerta u Domu sportova “Mate Parlov”) ne vidi ništa sporno, iako će oni najvjerojatnije prevazići
trošak referenduma.



 
Zelena Istra i Inicijativa ZA Lungomare zahtijevaju hitnu intervenciju nadležnih institucija kako bi se
zaustavila daljnja bespravna sječa te kazneno procesuirale sve odgovorne pravne i fizičke osobe!
Od gradonačelnika tražimo i da konačno ispoštuje obećanje o izmjeni UPU-a Lungo mare koje je
građanima dao prije godinu i pol, i izbaci iz spomenutog plana ugostiteljske objekte planirane u
šumi. Treba napomenuti da borba građana za Lungomare traje već 24 godine neovisno o trenutnoj
gradskoj vlasti, a uključivala je prvu peticiju protiv gradnje u šumi Lungomare još 2000. te od tada
brojne  akcije,  kampanje   i  upozoravanja  na  šetne  izmjene  prostornih  planova  koji  omogućuju
komercijalizaciju ove sportsko-rekreativne zone u korist jednog investitora. 


